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Na osnovu elana 187 i 188 Poslovnika Skupgtine Crne Gore, ministaru
poljoprivrede i ruralnog razvoja Petru Ivanovieu, postavljam sljedeee

PO5LANIeK0 PITANJE:

Kolika su ukupna izdvajanja za poljoprivredu, iz agrobudieta, MIDAS-a i drugih
izvora, i koliko su novca dobili poljoprivrednici u Crnoj Gori od poeetka Vageg
mandata?

Da li moiete da date projekciju sredstva koja su obezbijedenja za naredni
period?

Da Ii smatrate da sada gnja finansijska sredstva predstavljaju ogranieenje
razvoja poljoprivrede u Crnoj Gori?

Obrazloienje

Od poeetka Va geg mandata ne rijetko se Euju kritike kako od pojedinih
poljoprivrednih proizvodaea, pa i pojedinih poslanika i medija da je su
izdvajanja za poljoprivredu mala, da je agrobudiet mali, nestimulativan i da
nije investicionog karaktera, te da sa ovakvim agrobudietom ne nnoiemo
pripremiti crnogorsku poljoprivredu za Evropsku uniju. S druge strane, iz
Ministarstva Zest° eujemo da se poljoprivrednim proizvoclaama i



preradivaama prufa podrika ne samo iz agrobudieta ved i kroz druge projekte
poput MIDAS Projekat Svjetske Banke, sredstva Evropske Lie ltd. Pominjan je
i kredit iz Abu Dabija. S toga Vas mourn da ml odgovorite ovr4itanja.
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Crna Gora
Ministarstvo poljoprivrede I ruralnog razvoja

Broj: 3 to ÷gfrr 2-
Podgorica, 22.07.2014. godine

Skupgtina Crne Gore
fir gospodin Obrad Stanigit, poslanik

Predmet: Odgovor na poslanldko pitanje

Poslanik Obrad Migo Stanig id postavio je, u pisanoj formi, pitanje na koje od Ministra poljoprivrede
i ruralnog razvoja, u pisanoj formi, trail odgovor za sjednicu Skup gtine zakazanu za 23. jul 2014.
godine.

PoslaniEko pitanja glasi: Kolika so ukupna izdvajanja za poljoprivredu, iz agrobudieta, MIDAS-a i
drugih izvora, i koliko novca so dobili poljoprivrednici u Crnoj Gori od poeetka Va geg mandato? Da
Ii molete dati projekciju sredstava koja su obezbijedena za naredni period? Da Ii smatrate do
sadanja finansijska sredstva predstavljaju ogranieenje razvoja poljoprivrede u Crnoj Gori?

Na postavljeno pitanje dajem sljededi:

ODGOVOR

Pogtovani poslanide Stanigid,

Na mjesto ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja imenovan sam u decembru 2012. godine, tako
da du se u odgovoru na postavljeno pitanje osvrnuti na fiskalnu 2013. koja je zavr gena i tekudu
2014. godinu.

U 2013. godini za poljoprivredu je opredijeljeno 20.312.000€ (od d'ega 14.143.000€ iz opgtih
prihoda budieta i 6.169.000€ iz sredstava donacija i kredita Svjetske banke). U 2014. godini za
poljoprivredu je opredijeljeno 20.429.670,60€ (od d'ega 14.029.778€ iz op gtih prihoda budieta i
6.400.000€ sredstava donacija i kredita Svjetske banke).

Ova sredstva podriavaju nekoliko osnovnih aktivnosti:



1. kroz direktna pladanja podriani su: stodarska proizvodnja, razvoj trfi gne proizvodnje
mlijeka, jadanje otkupne mreie mlijeka, ratarska proizvodnja, proizvodnja duvana i
peelarstvo. U 2013. planirano je 6.183.420C, a ispladeno 6.878.139C. Za gto je ispladeno
vige? Zato to su uvedani kolidina otkupljenog mlijeka, stodni fond i ispladen dio dugova za
mjere iz 2012. godine. Ove godine planirali smo 5.448.164C i mogu da potvrdim da demo
prebaciti plan.

2. kroz mjere ruralnog razvoja pruiena je podr gka za: podizanje zasada vinove loze,
vigegodignjih zasada voda, investicije u preradu na porodidnim gazdinstvima, unapredenje
kvaliteta proizvoda, promociju poljoprivrede, oduvanje genetidkih resursa, organsku
proizvodnju, oddly° korigdenje planinskih pagnjaka, diverzifikaciju ekonomskih aktivnosti u
ruralnim sredinama, obnovu i razvoj sela, i izgradnju seoske infrastrukture. U 2013. godini
planirani iznos za mjere ruralnog razvoja bio je 1.920.000C, a ispladeno je 1.032.613C. Ove
godine planirali smo 1.981.000C I ostvaridemo plan.

3. kroz Agrobudiet podriavamo i sektor ribarstva, program zdrastvene za gtite iivotinja i
zdravstvene za gtite bilja. U 2013. godini na ime ovih programa isplatili smo 1.671.360C. Ove
godine planirano je 1.662.820C.

Kroz projekat MIDAS, u periodu od 2009. godine, ukupno je podriano 666 projekata kroz pet
poziva, ukupne vrijednosti 14.398.906,74C, od dega je bespovratna podr gka 7.348.497,18C. Do
danas, uspjegno je zavrgen 431 projekat u koji je investirano 7.641.951,48C. Koliko smo
intenzivirali proces najbolje potvrduje podatak da smo u godinu i po dana isplatili 2.251.613,00C
dok je od podetka ovog projekta do kraja 2012. godine ispladeno 1.552.916,02C.

Ministarstvo poljoprivrede uspjelo je da kroz fondove Evropske unije obezbijedi crnogorskim
poljoprivrednicima dodatna sredstva u iznosu od 9 miliona EUR za dalje po yeaanje kapaciteta i
konkurentnosti. yea smo kreirali tzv. IPARD like program koji podinjemo da realizujemo od
septembra ove godine.

Takode, ispregovarali smo dodatnih cca 39 miliona EUR za IPARD Program koji de poaeti u 2016.
godini. Sredstva ee biti distribuirana kroz javne pozive poljoprivrednicima sa dovoljno dugim
periodom za pripremu aplikacione dokumentacije.

Naravno da bih, kao ministar poljoprivrede, ielio da budiet za resor koji vodim bude ye& Mnogi
problemi bi se lakk i brie rje gavali. Tu prije svega mislim na pobolganje seoske infrastrukture i
stvaranje boljih uslova za iivot na selu. Shodno nacrtu Strategije za poljoprivredu i ruralni razvoj
koju pripremamo, u periodu do 2020. godine, da bi zaista bill u mogudnosti da valjano iskoristimo
EU fondove koji de nam biti na raspolaganju, neophodno je da povetamo izdvajanja za
poljoprivredu iz nacionalnog budieta. 0 tome intenzivno razgovaramo u Vladi i vjerujem da demo
pronaei rj8enje. Medutim, postoje i drugi prioriteti — penzije, zarade zaposlenih u prosvjeti i
sektoru zdravstva itd. Siguran naain da obezbijedimo vie sredstava u budietu i za poljoprivredu je
povedanje stvorene vrijednosti i legalizacija privrednih aktivnosti. Tada demo imati vie da
podijelimo za sve prioritete, pa i poljoprivredu. Zato se zalaiem i bourn, ne samo za povedanje
agrobudieta, \fed insistitram i na registrovanju poljoprivrednih proizvodaaa i pladanju poreza.

I pored navedenog, ne smatram da trenutno raspoloiiva budietska sredstva predstavljaju
ograngenje za razvoj poljoprivrede u Crnoj Gori.



TaEno je da Crna Gora ima nominalno najmanju budiet za poljoprivredu u regionu i them je da je u
Srbiji agrobudiet 4,08% ukupnog driavnog budieta, a u Makedoniji 4,89%. Ali, ako pogledamo
agrobudfet per capita, onda je situacija malo druggija. Agrobudiet per capita u 2014. godini u
Crnoj Gori iznosi 32C, u Makedoniji 36,5C, a u Srbiji 54C.

Ako nastavimo konzistentno da koristimo podatke MONSTAT-a i uzmemo podatke koji se odnose
na broj zaposlenih u poljoprivredi, onda Crna Gora ima najvedi agrobudiet po jednom zaposlenom
u poljoprivredi u regionu. Naime, kako je broj zaposlenih u poljoprivredi u 2013. godini prema
podacima MONSTAT-a iznosio 2.492, a agrobudiet 7.986.620C, to znadi da je direktna budietska
podrgka po jednom zaposlenom 3.206C. Ne sjeeamo se da se gospodin Vidakovid ili bib ko drugi
oglasio povodom na geg nastojanja da ukaiemo da je broj zaposlenih u poljoprivredi yeti.

2elim da naglasim da se podrgka i aktivnosti Ministarstva ne ogledaju samo u subvencijama,
direktnim plaaanjima, mjerama ruralnog razvoja i sl., ved i u onome to mnogi ne vide, a to
pojedini poljoprivredni proizvodaei polako painju da shvataju — edukacija, izrada zakonskih akata,
promocija poljoprivrednih proizvoda, obuka i studijska putovanja poljoprivrednika, pregovori oko
dodatnih sredstava za poljoprivredu, ltd.

Ne mole se osporiti einjenica da je u prethodnom periodu uradeno dosta na razvoju poljoprivrede:
povedan je broj zaposlenih u poljoprivredi, uveean stoEni fond, ukrupnjenja su gazdinstva,
poveeane su povrgine pod ratarskim kulturama, biljefimo povetanje proizvodnje mlijeka, imamo
nove zasade vinograda i voenjaka itd. 0 tome govore brojke: u 2013. ostvaren je rast od 14% u
proizvodnji mlijeka, 11% u otkupu mlijeka, otvoreno je 5 novih sirara, poveean broj kooperanata za
300, poveean broj otkupnih linija, poveeani zasadi vinove loze za 25 ha, poveeani zasadi voea za
oko 100 ha, ltd. Ono na gta sam posebno ponosan — uvodi se red; defini gu se jasne procedure,
skraeuje se vrijeme potrebno za obavljanje administrativnih poslova, povetava se efikasnost rada
administracije. Sve vie mladih ljudi, kako u mom timu, tako i medu poljoprivrednim
proizvodadima, utt i o novim tehnologijama i ieli da napreduje u ovoj oblasti.

lako ee efekti do sada uradenog svima biti vidljivi tek u narednom periodu, vjerujem da i
dosadagnji rezultati pokazuju da smo na pravom putu.

S pogtovanjem,


	Page 1
	Page 2
	OneTouch Jul 25, 2014 (1).PDF
	Page 1
	Page 2
	Page 3


